
 

 

Türkiye-Suudi Arabistan Üst Düzey Heyet Ziyareti 

17 Aralık 2024, Riyad  

 

Suudi Arabistan Yatırım Bakanı Khalid A. Al-Falih, 

Suudi Arabistan Belediye, Köy İşleri ve Konut Bakanı Majed 

bin Abdullah Al Hogail, 

İş Dünyasının Değerli Temsilcileri,  

Değerli Basın Mensupları, 

 

Geçtiğimiz ay İstanbul’da Ticaret Bakanlarımızın katılımıyla 

gerçekleştirdiğimiz Türkiye-Suudi Arabistan İş Forumumuzun ardından, 

Arap yarımadasının en büyük ülkesi Suudi Arabistan’ın başkenti Riyad’da 

yeniden bir arada olmaktan dolayı mutluluk duyuyor, sizleri şahsım ve Dış 

Ekonomik İlişkiler Kurulu-DEİK adına saygıyla selamlıyorum. 

Başkanı olduğum, Türk özel sektörünün dış dünyaya açılan 

penceresi olan DEİK, çalışmalarını 39 yıldır gönüllü üyelik esasıyla ve 

kamu kaynağı kullanmadan sürdüren, tüm dünyaya yayılmış 152 İş 

Konseyine sahip bir iş örgütü ve faaliyetlerimizi “Ticari Diplomasi” 

mottosuyla sürdürüyoruz. 

Geçtiğimiz 2 yılda, büyük bir ivme kazanan ticari ilişkilerimizin, 

karşılıklı üst düzey ziyaretleriyle devam etmesi ve bu ziyaretler vesilesiyle 

iş dünyası temsilcilerimizle bir arada olmanın mutluluğunu yaşıyoruz. 



 

 

İki ülke arasındaki ticaret hacmi geçtiğimiz yıl 5,6 milyar $’a ulaştı. 

Bu yıl Ekim ayı itibarıyla ise yıllık hacmimiz 6,4 milyar $’a erişti. Bu rakamın 

10 milyar $’ın üzerine çıkabileceği potansiyeli de görüyorum. Ayrıca yurt 

dışı müteahhitlik sektörümüzün ülkede üstlendiği alt yapı ve üst yapı 

projeleri de son dönemde önemli bir ivme yakaladı. Suudi Arabistan’da 

2024 Eylül ayı itibarıyla 2,3 milyar dolar değerinde proje üstlendik ki bu da 

ülkeyi bu yıl en çok proje üstlendiğimiz ülke konumuna getirdi. 

Karşılıklı yatırımları artırmak ve iki ülke firmalarının üçüncü ülkelerde 

ortaklaşa iş yapma modellerinin de geliştirilmesi gerektiği de aşikar. Sahip 

olduğumuz güçlü ekonomik potansiyellerimiz, stratejik konum ve ileriye 

dönük vizyonlarımız, bu ilişkilerin daha da geliştirilmesi için fırsatlar 

sunuyor. 

Suudi Arabistan’ın 2016 yılında ortaya koyduğu 2030 vizyonunun 

yarısını geçtik sayılır. Bu çerçevede, kalan yılları daha etkin 

değerlendirmemiz için, iş birliği imkanlarımızı daha da hızlı bir şekilde 

geliştirmeliyiz.  

Bugün burada gerçekleşecek olan proje ziyaretleri ve toplantıların 

da, bu sürece önemli bir ivme katacağına inanıyor, taraflara hayırlı olsun 

diyorum.  

Türkiye; inşaat, enerji, turizm, teknoloji ve sağlık gibi çeşitli alanlarda 

güçlü bir altyapıya sahip. Suudi Arabistan'ın 2030 Vizyonu doğrultusunda 

gerçekleştirdiği reformlar ve projeler, Türk yatırımcılar için büyük fırsatlar 

sunuyor ve bu süreçte Suudi Arabistanlı dostlarımızla her alanda iş 

birliğine hazırız. 



 

 

Suudi Arabistan’da kurulan özel bölgeler mevzuatının mevcuttan 

daha farklı olması ve düşük vergilemeden tutun, gümrük vergilerinden 

muaf makine ve hammadde ithalatı, şirket kurulumunda ve yatırımlarda 

sağlanan kolaylıklar, yabancı istihdamında esneklik gibi avantajlar 

sağlanması planlanıyor ki, bu da ciddi bir yatırım avantajı sağlıyor. 

Suudi Arabistanlı firmaların da ülkemize yatırım için gelmelerini, 

bundan sonra da bu ilgilerinin artarak devam etmesini bekliyoruz.  

Batı Avrupa ile Çin arasındaki en büyük yatırım, üretim ve teknoloji 

üssü olan ülkemiz, 600 milyar dolar seviyesini geçen bir dış ticaret 

hacmine sahip. Enerjiden, sanayiye, tarımdan alt yapı yatırımlarına kadar 

neredeyse her alanda önemli imkanlarımız var. Irak iş dünyasını da bu 

imkanlarımızdan daha fazla yararlanmak için ülkemizde yatırım yapmaya 

davet ediyorum. 

Ayrıca, Körfez İşbirliği Konseyi ile başlattığımız serbest ticaret 

müzakeremiz var. Söz konusu müzakerelerin hızlanması ve her iki tarafın 

da karşılıklı çıkarını gözetecek bir serbest ticaret anlaşmasının bir an önce 

uygulamaya konulması, ikili ilişkilerimizin daha hızlı şekilde gelişmesine 

imkân sağlayacaktır. 

Son olarak, ikili iş birliğimizi sadece kendi ülkelerimizde değil başta 

Afrika olmak üzere üçüncü ülkelerde de kullanıp, ortak projelere 

girişmemizin önemli olduğunu bir kez daha ifade etmek istiyorum. 

Toplantımızın hayırlı sonuçlar getirmesi dileğiyle başta Bakanlarımız 

olmak üzere, programımıza katılan ve emeği geçen herkese, teşekkür 

ediyor, saygılar sunuyorum. 

Nail OLPAK 



 

 

DEİK Başkanı 

 


